

Cultural Diplomacy online studieren ifa Akademie und University of Edinburgh bieten ab Herbst 2017 Studiengang

Stuttgart, 27.07.2016 – Kulturelle Initiativen und Bildungsangebote haben als Instrumente der Außenpolitik in fast allen Staaten der Welt in den vergangenen Jahren einen neuen Stellenwert erhalten. Neben staatlichen Akteuren sind zahlreiche nicht-staatliche Akteure, Kommunen, regionale Träger, private Vereine und Verbände, Kirchen, Gewerkschaften, Stiftungen, Nichtregierungsorganisationen, Einrichtungen der Entwicklungszusammenarbeit, Privatpersonen und selbstverständlich Institutionen der Kreativwirtschaft sowie der Kultur im Themenfeld der Auswärtigen Kultur- und Bildungspolitik aktiv.

Die ifa Akademie gGmbH und die Universität Edinburgh haben ein Memorandum of Understanding unterzeichnet, um den bislang ersten universitären Online-Studiengang für „Cultural Diplomacy“ zu entwickeln. Ab Herbst 2017 wird der Studiengang in deutscher und englischer Sprache verfügbar sein. Der Studiengang bietet die Möglichkeit eines Master-Hochschulabschlusses, kann aber auch modular belegt werden.

Der Studiengang wird praxisorientiert ausgerichtet, transdisziplinär gestaltet sein und kann berufs begleitend absolviert werden. Die Studieninhalte umfassen Lerninhalte der politischen Theorie, der Philosophie, internationaler Beziehungen, Kultur, Diplomatie, Kunst, Wirtschaft und Geschichte.

In einer Welt, die zunehmend von Krisen und Konflikten bestimmt wird, kommen Kultur und Bildung eine neue Bedeutung zu. Für die vielfältigen Akteure gibt es bislang nur wenig Angebote, sich auf die Aufgaben und Herausforderungen bei der Arbeit im Ausland vorzubereiten. Das Studienangebot richtet sich an Angehörige der Diplomatischen Dienste und internationaler Einrichtungen sowie an Fachkräfte von NGOs, Behörden, Verbänden, Vereinen, Kultureinrichtungen und international tätige Experten.

Der Studiengang wird Teil der Seminar- und Trainingsangebote zur Auswärtigen Kultur- und Bildungspolitik sein, die von der ifa Akademie angeboten werden.

Über die ifa Akademie

Die ifa Akademie bietet Fortbildungen, Trainings und Beratung für Akteure der Auswärtigen Kultur- und Bildungspolitik, Diplomaten, Fachkräfte in internationalen Institutionen und Einrichtungen sowie global tätige Expertinnen und Experten sowie Kulturschaffende. Die Fortbildungsangebote umfassen Länder- und Regionen-spezifische Seminare, methodisches Training, themenbezogene Seminare und Tagungen sowie fachbezogene Beratung. Die ifa Akademie arbeitet auf Grundlage des European Framework for Lifelong Learning und den Trainingsstandards des europäischen Bologna EHEA-Rahmens. Die ifa Akademie ist eine gemeinnützige GmbH innerhalb des ifa (Institut für Auslandsbeziehungen).

Kontakt

ifa Akademie, Martin Kilgus, Charlottenplatz 17, 70173 Stuttgart, Tel. 0711.2225.101, Fax 0711.2264.216, kilgus@ifa-akademie.de und presse@ifa.de

Cultural Diplomacy online study programme

ifa Academy and University of Edinburgh offer new study courses as of autumn 2017

Stuttgart, 27 July 2016 – Cultural initiatives and educational programmes have gained a new significance as instruments of foreign policy in almost all countries of the world. In addition to state actors, local and regional authorities, there are numerous non-state actors out in the field, such as private clubs and associations, churches, trade unions, foundations, non-governmental organizations (NGOs), institutions of development cooperation, individuals and of course institutions of the creative industry and culture. They all play their distinctive role in the field of foreign cultural relations and educational policies.

The ifa Academy and the University of Edinburgh signed a Memorandum of Understanding to develop the first officially university-accredited online degree programme for "Cultural Diplomacy". As of autumn 2017, the degree programme will be available in German and English. It offers the possibility of a M.A. university degree. Learners will also have to option to enrol in specific modules only as non-accredited study course.

The new study programme will focus on cultural diplomacy in practice. It will be trans-disciplinary and will offer professionals new access to continuing education and training. The course contents include political theory, philosophy, international relations, culture, diplomacy, art, economy and history.

In a world increasingly dominated by crises and conflicts, culture and education have received a new political and social relevance. For practitioners of foreign cultural and educational relations, there are not too many programmes to acquire new state-of-the-art skills and competences and to prepare for the tasks and challenges of working abroad. The study programme is targeted at members of the diplomatic service and international institutions, as well as professionals from NGOs, government agencies, private associations, cultural institutions and international experts.

It will be part of the seminars and trainings offered by the ifa Academy in the field of foreign cultural relations and educational policies.

ifa Academy

The ifa Academy offers training courses, seminars and counseling for actors of foreign cultural and educational policy, diplomats, experts in international institutions, globally active experts and cultural workers. The training opportunities include country- and region-specific seminars, methodological training, thematic seminars and conferences as well as subject-related advice. The academy's school for German as a Foreign Language offers language courses from A1 for beginners to C1 and C2 courses according to the levels of the Common European Framework of Reference (CEFR). The ifa Academy works according to the European Framework for Lifelong Learning and the training standards of the European Bologna EHEA framework. The ifa Academy is a nonprofit social enterprise within the ifa with affiliation to the German Federal Foreign Office.

Contact

ifa Academy, Martin Kilgus, Charlottenplatz 17, DE-70173 Stuttgart, Tel. [+49-711.2225.101](tel:+49-711.2225.101), Fax [+49-711.2264.216](tel:+49-711.2264.216), kilgus@ifa-akademie.de and presse@ifa.de